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”Jag ser skogsbruk som en matris 
där vi får kombinera ihop de  
metoder och verktyg som finns. Det 
räcker inte med att debattera om 
man ska ha hyggesfritt eller inte, 
man behöver båda.”

PER ANGELSTAM, SKOGSFORSKARE

Kul att du kom på vår temadag i Gysinge! 
Här har vi samlat röster från några av de 
sextio deltagarna och lite medskick från 
dagens föredragshållare. Hoppas att vi 
möts snart igen! 

↑  Bilden är framtagen  
av Jerker Lokrantz på Azote  
för den tvärvetenskapliga  
forskningsplattformen  
SLU Future Forests.



DELTAGARRÖSTER 
FRÅN TEMADAGEN

”För att minska risken 
för framtida angrepp 
av granbarkborre kan 
man med fördel varie-
ra skogen med tanke 
på trädslag, både i 
blandskogar och som 
ett trädslag inom ett 
område men också  
genom val av skötsel-
metoder såsom  
hyggesfritt.” 
 
Kerstin Ström,  
Skogsstyrelsen 

Lars-Erik Bergström, privat skogs- 
ägare, Hedesunda | Det var intressant 
det som togs upp kring att anlägga våt-
marker och klimateffekterna det ger på 
kort och lång sikt. Det verkar inte vara 
entydigt positivt att anlägga våtmarker.

Lena Wänkkö,  koordinator näringsliv 
och  turism, Tierps kommun | Vi märker 
av det väldigt mycket när en kalhuggning 
sker intill till exempel Upplandsleden. 
Folk får svårt att hitta och tycker att 
upplevelsen blir sämre. Så vi vill ha dialog 
kring skogen, samsas om den och värna 
om turismupplevelsen.

Under temadagen ställde vi frågor som;  tar du med dig  
något särskilt från dagen och hur ska vi gå vidare för att 
skapa mer samtal kring skogen? Här är några av svaren.

Lena Steffner, SLU | Jag är intresserad av 
kommunernas och regionernas planering 
kring grön och blå infrastruktur och hur 
dessa bör samordnas med omförhand-
lingar av vattendomar i nedre Dalälven. 
Det har varit intressanta diskussioner 
kring hur våra lagar och processer kan 
skapa bättre landskapsplanering.

Per Westberg, LRF Gävleborg | Det har 
varit jätteintressant att få lyssna på olika 
ingångar i skogsanvändningen. Det kunde 
ha varit någon från produktionsskogsbru-
ket på plats, t.ex. Mellanskog eller liknan-
de. Jag skulle uppskatta att få se exempel 
ute i terrängen, så det blir mer organiskt 
än akademiskt som det är idag.

För att få informtion om 
senaste nytt i skogen 
kopplat till granbark-
borre, prenumerera 
gärna på granbark- 
borrenytt.

www.skogsstyrelsen.se/
granbarkborrenytt

Anders Hällbom, politisk sekreterare, 
Gävle kommun | Diskussionerna kring 
framtidsspaningarna var spännande, 
exempelvis när det gäller mer biologisk 
mångfald och variation av bruksmetoder. 
Dagen gav inblickar som vi har nytta av 
när kommunen arbetar med policyfrågor, 
bruksfrågor och med näringen olika sätt.

Tips!



Kalle Gullberg, privat skogsägare, Avesta  
Det har varit väldigt inspirerande. Att 
få fakta kring granbarkborren har varit 
värdefullt, för det går så mycket snack 
som inte stämmer. Framöver skulle jag 
uppskatta att få göra studiebesök för att 
se olika skogsbruksformer. 

”Skogen är väldigt  
viktig för väldigt 
många, oavsett om 
man är skogsägare,  
industriägare eller  
någon från allmän- 
heten som vistas i eller 
besöker skogen. När 
det finns frågor eller 
risk för konflikter är 
det bäst att prata med 
varandra. Det gör man 
bäst i skogen.” 
 
Leif Öster, skogsägare 
& ekoturismföretagare 

ÄNNU FLER  
DELTAGARRÖSTER

Cajsa Björkén, Upplandsstiftelsen | Jag 
tar med mig att det inte är en lätt väg 
framåt för den enskilde skogsägaren, och 
att det kan finnas väldigt många olika 
lösningar på skogens utmaningar. Jag tror 
att vi kan lära oss mer genom att träffas, 
prata, diskutera, ha utbildningar och  
mötas ute i skogen.

Kerstin Gauffin, landsbygdsstrateg, Heby 
kommun | Det blev tydligt att det finns 
olika perspektiv när det gäller skogsbruk 
och att det kan vara motsättningar där-
emellan. Det är inte bara en väg som är 
rätt. Det kan vara helt olika sätt att reso-

Beatrice Björkskog, politiker, Sala  
kommun | Även om jag har varit skogs-
brukare så har jag lärt mig mycket, fram-
för allt om de senaste årens forskning 
kring hur skogen bl.a. kan lagra koldioxid i 
marken. Det gör att jag börjar fundera än 
mer på vikten av att vårda och varsamt 
bruka skogen som Sala kommun äger.

Jenny Lundström, regionråd Region 
Uppsala | Skogsfrågorna är väldigt pola-
riserade just nu, så jag tror det är oerhört 
bra om vi hittar former för att prata med 
varandra om skogens olika värden. Det är 
t.ex. viktigt att vi kan möta upp det intres-
se som finns hos skogsägarna att kunna 
bruka sin skog och ändå ha den kvar.

Temadagen finansie-
rades genom stöd från 
Leader Nedre Dalälven.

nera om man ska tänka på koldioxid, ekonomi eller biologisk 
mångfald. Intressant att fundera kring vad staten, kommu-
nerna och de privata skogsägarna ska ha för roller? Vad kan 
man kräva av den privata aktör som gjort en investering i 
skog kontra oss i den offentliga sektorn? Slutsatsen är att 
det för skogen inte finns något givet facit.



”Eftersom skogen är 
ett komplext eko- 
system och samtidigt 
fungerar som råvaru- 
källa ska man inte 
förvänta sig att det 

För kommuner, priva-
ta skogsägare och an-
dra aktörer är vi från 
biosfärkontorets sida i 
Biosfärområde  
Nedre Dalälven villiga 
att medskapa en platt-
form för dialog och att 
åta oss att bjuda in till  
möten, samtal och 
kunskapsutbyten. 

finns givna svar för hur skog ska betraktas 
och brukas för att motsvara kraven från 
samhällets alla röster. Inte ens en forskare 
har full förståelse, trots åratal av studier 
inom området. Ingen bör således förvän-
ta sig att man kommer hitta tydliga svar i 
takt med att man lär sig mer, utan istället 
får man ta den kunskap man har i ett givet 
ögonblick och utifrån egna prioriteringar 
och behov fatta de beslut som behöver 
fattas. Det kan visa sig i framtiden att man 
hade kunnat fatta ett annat beslut som 
var bättre, men samtidigt så måste man 
acceptera att man aldrig kommer ha all 
den kunskap som skulle krävas för ett  
optimalt beslut.” 

Torbjörn Skytt, klimatforskare

HÖR GÄRNA AV DIG! 
Elias Regelin 
Biosfärkoordinator
076-1378701
elias@nedredalalven.se
www.nedredalalven.se

Intresserad  
av nya samtal?

Marie Wilén, KSO i Heby kommun, 
avrundar temadagen.


